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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor térünk vissza a két diplomás pedagógusra épülő
rendszerre?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az óvodapedagógus-hiány az elmúlt években válságos méreteket öltött. Több oka is van, hogy nem
vonzó  széles  körben  ez  a  szakma  itthon.  A  fizetések  megalázóan  alacsonyak  és  nagy
adminisztrációs teher nehezedik rájuk a gyermekek felügyelete mellett. Többek közt emiatt sokan
elfáradnak és kiégnek. Annyira nincs utánpótlás, hogy egy tavalyi rendelettel törvényesítették, hogy
csak 8-12 óra  között  kell  diplomás  óvodapedagógusnak lennie  a  gyerekekkel.  A nap hátralévő
részében  szakképzettség  nélkül  is  alkalmazhatnak  nevelőt  a  gyermekek  felügyeletére.  Ezzel  az
óvodák  szinte  gyermekmegőrzővé  válnak  és  az  óvodások  nem  részesülnek  megfelelő
iskolafelkészítésben, nem vesznek részt ezáltal a szükséges foglalkozásokon. A gyermekeknek az is
árt, ha gyakran cserélődnek körülöttük az óvodapedagógusok, mivel szükségük van a stabilitásra.
Mindenképpen  változtatni  kell  a  jelenlegi  rendszeren,  hogy  állandó  szakmai  felügyelet  alatt
legyenek a gyermekek, vissza kell térni a két diplomás pedagógusra épülő rendszerre.

 

Ezzel kapcsolatban tisztelettel kérdezem:

 

1. Tervezik-e emelni a közeljövőben az óvodapedagógusok bérét, hogy tisztességes megbecsülést
kapjanak a munkájukért?

 



 
2.  Hogyan  kívánják  vonzóbbá  tenni  az  óvodapedagógusi  szakmát,  hogy  kevesebb  legyen  a
pályaelhagyó és nagyobb legyen az utánpótlás?

 

3.  Önök szerint  rendben van,  hogy az óvodás  korú gyermekek nem részesülnek kellő  szakmai
felügyeletben, hiszen képzettség nélkül is vigyázhatnak rájuk? Mikor tervezik, hogy visszatérünk a
két diplomás pedagógusra épülő rendszerre?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2021.12.02.
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